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Nr. 121 BRIEF VAN DE MINISTER VAN SOCIALE ZAKEN EN WERKGELE-
GENHEID

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 20 februari 2009

Tijdens het Algemeen Overleg op 3 december 2008 over pensioenen
(Kamerstuk 30 413, nr. 119) heb ik, mede naar aanleiding van de (bijge-
voegde) brief van de Stichting van de Arbeid (StvdA) van 1 december
20081, toegezegd een brief aan uw Kamer te sturen over transparantie bij
beleggingen van pensioenfondsen in private equity (Kamerstukken II
2008/09, 30 413, nr. 118).

In haar brief van 1 december jl. onderschrijft de StvdA mijn eerdere brief
van 26 september 2008 (Kamerstukken II 2008/09, 26 485, nr. 60) en voegt
daaraan nog toe dat het bij private equity in feite om een containerbegrip
gaat. Er zijn goede en minder goede fondsen op dit terrein actief, zowel in
termen van rendement/risicoverhouding als op basis van ethische criteria.
De laatste jaren wordt er door een groeiend aantal pensioenfondsen in het
kader van risicospreiding in andere beleggingsvormen belegd, zoals
private equity, hedgefondsen en microkredieten. Het betreft overigens
veelal slechts een relatief gering deel van de totale pensioenbeleggingen.
De StvdA onderschrijft verder dat een duidelijke tendens waarneembaar is
dat een toenemend aantal pensioenfondsen in het kader van een goed
pensioenfondsbestuur streeft naar een prudent en transparant beleg-
gingsbeleid, gericht op een optimale rendement/risicoverhouding, maar
tegelijkertijd met inachtneming van ethische criteria.

De StvdA heeft rond dit onderwerp ook zelf een actieve rol gespeeld door
het opstellen van de «Principes voor goed pensioenfondsbestuur», waarin
onder meer is aangegeven op welke wijze verantwoording over bijvoor-
beeld het (beleggings)beleid van pensioenfondsen moet worden afgelegd.
Verder benadrukt de StvdA in haar brief de eigen verantwoordelijkheid
van sociale partners voor de beleggingen van pensioenfondsen. Zij zijn
immers ook de eigenaren van het pensioenfondsvermogen. Dat uitgangs-
punt staat ook voor mij voorop.
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De pensioensector zelf heeft inmiddels maatregelen getroffen om de
transparantie rond beleggingen van pensioenfondsen verder te verbe-
teren. Eind 2007 hebben de pensioenkoepels het rapport «De gearriveerde
toekomst» gepubliceerd waarmee besturen van pensioenfondsen
concrete handvatten wordt geboden om invulling te geven aan verant-
woord beleggen en transparantie daarover. Bij de beantwoording van de
vragen van de leden Omtzigt en Van Hijum (d.d. 21 januari 2009,
2080910340) heb ik al toegezegd de pensioenkoepels op te roepen tot het
doen van een evaluatie naar de mate waarin de aanbevelingen in hun
rapport inmiddels door individuele pensioenfondsen zijn overgenomen en
worden toegepast zodat we inzicht krijgen in de stand van zaken.

Het belang van transparantie wordt erkend door de sector. Verder zijn er
wettelijke eisen op het terrein van transparantie rond beleggingen van
pensioenfondsen, zoals het adviesrecht van deelnemersraden over de
verklaring inzake de beleggingsbeginselen van hun pensioenfonds, en
voorts heeft ook De Nederlandsche Bank (DNB) als toezichthouder eigen
initiatieven op dit terrein ontplooid. In de door DNB gepubliceerde
beleidsregel «Uitgangspunten beoordeling risicobeheer van alternatieve
beleggingen», die zij als leidraad hanteert bij de beoordeling van het
risicobeheer van financiële ondernemingen en pensioenfondsen, is ook
een bepaling over communicatie door deze instellingen opgenomen. Op
grond van deze bepaling dienen financiële instellingen en pensioen-
fondsen in hun communicatie naar belanghebbenden op heldere en
toegankelijke wijze aandacht te besteden aan de motivatie van het beleid
met betrekking tot hun beleggingen in alternatieve beleggingsvormen en
de doelen die daarmee worden nagestreefd.

Uit het voorgaande blijkt al dat er op het terrein van transparantie door
zowel de sector als de toezichthouder veel inspanningen worden
gepleegd. Gegeven de bestaande initiatieven zie ik geen reden voor
aanvullende maatregelen.

De minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
J. P. H. Donner
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